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Protokół  
Nr XIX/2016  
XIX  sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 30 sierpnia 2016 r. 
 
Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 30 radnych obecnych było: 27 
Zakończenie posiedzenia 30.08.2016 r.,  godz. 12:10 
 

1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, Pan Piotr Żuchowski powitał serdecznie radnych 
województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 
pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Stwierdził również prawomocność obrad. 

 
               Załącznik nr 1,2 

 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku zaproponował wprowadzenie do porządku obrad nowego 
punktu 19: rozpatrzenie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Zapytał, czy są uwagi do 
proponowanej zmiany w porządku obrad? Nie było żadnych uwag.  

 
Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie.  

 
Za przyjęciem nowego porządku obrad głosowało 27 radnych, przeciw – 0,  

wstrzymało się – 0. 
 
Porządek obrad po głosowaniu kształtował się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu okresowego nr XV z realizacji 

Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego województwa warmińsko-
mazurskiego do roku 2025 w okresie II półrocze 2013 r.- 2015 r.” - referujący:  
 p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

6. Rozpatrzenie Raportu okresowego nr V z realizacji Regionalnej Strategii 
Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020 - 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

7. Rozpatrzenie informacji pn.: „Stan i perspektywy rozwoju rolnictwa 
ekologicznego w województwie warmińsko-mazurskim na tle Polski” - referująca: 
p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020 - referująca: p. Sylwia 
Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 
miasto Olsztyn ze względu na przekroczenie poziomu dopuszczalnego pyłu PM10 
- referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa dotyczącego uchwał Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału 
województwa warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie" - referująca:                      
p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sępopol na 
dofinansowanie zakupu sprzętu wielofunkcyjnego i wyposażenia niezbędnego dla 
funkcjonowania stanowiska pracy ds. miast Cittaslow w Urzędzie Miejskim  
w Sępopolu - referująca: p. Wioletta Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Łukta                   
w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. zadania własnego gminy  
z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami - referująca: p. Wioletta 
Śląska-Zyśk, Wicemarszałek Województwa.  

13. Podjęcie w sprawie zatwierdzenia regulaminu Rady Społecznej Szpitala 
Psychiatrycznego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej                   
w Węgorzewie - referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego w Elblągu - referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu 
Województwa. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  
w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 
Węgorzewo - referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi wojewódzkiej nr 513 
odcinka drogi powiatowej nr 1151N Krosno - węzeł "Pasłęk Północ" na terenie 
Gminy Pasłęk oraz ustalenia przebiegu drogi wojewódzkiej nr 513 ulicą 
Kraszewskiego w Pasłęku - referujący: р. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu 
Województwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Województwa Warmińsko -
Mazurskie 367 akcji Spółki Warmińsko-Mazurska Agencja Rozwoju 
Regionalnego S.A z siedzibą w Olsztynie od 42 mniejszościowych akcjonariuszy - 
referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym rady społecznej – 
referujący: 
 p. Piotr Żuchowski, Przewodniczący Sejmiku.  

19.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - referujący: p. Piotr Żuchowski, 
Przewodniczący Sejmiku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg Towarzystwa Miłośników 
Połomu w sprawie nieprawidłowości w nadzorze nad Mazurskim Parkiem 
Krajobrazowym - referujący: p. Piotr Żuchowski, Przewodniczący Sejmiku. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039 - referujący: p. Gustaw 
Marek Brzezin, Marszałek Województwa.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok - referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 
Województwa.  

23. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  
24. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
25. Wnioski i oświadczenia radnych. 
26. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII Sesji Sejmiku z dnia 28.06.2016 r. 
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27. Sprawy różne. 
28. Zamknięcie Sesji. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował również, że w punkcie sprawy różne 

rozpatrywany będzie projekt Stanowiska Sejmiku w sprawie przywrócenia Małego Ruchu 
Granicznego między Polską i Federacją Rosyjską na granicy z Obwodem Kaliningradzkim. 
Dodał, że jest to wspólna inicjatywa Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego   
i Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. 

 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
 

     Załącznik nr 3 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku, p. Piotr 
Żuchowski zamknął ten punkt. 
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radny Patryk Kozłowski  
„W związku z zakończeniem konsultacji społecznych odnośnie Planu Gospodarki 

Odpadami dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego proszę o informację jak wyglądały te 
konsultacje, ile podmiotów, mieszkańców ze strony społecznej brało w nich udział oraz  jakie 
wnioski zostały zgłoszone i czy zostały ujęte? Proszę również o informację, jakie i ile 
zgłoszonych wniosków zostało uwzględnionych.” 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że pełna informacja dotycząca 
Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami będzie przedstawiona wszystkim radnym przed 
przyjęciem tego Planu przez Sejmik. Poprosił Marszałka Województwa o zabranie głosu. 

 
Marszałek Województwa w nawiązaniu do zgłoszonej interpelacji powiedział między 

innymi, że radny otrzyma odpowiedź na piśmie, ponieważ są to bardzo  szczegółowe pytania. 
Dodał, że Zarząd zakończył procedurę nad projektem Planu Gospodarki Odpadami, podjęta 
została uchwała odnośnie projektu i przekazana do opinii właściwego Ministerstwa 
Środowiska. Nadmienił, że niektóre zapisy zostaną jeszcze raz poddane procesowi konsultacji 
społecznych.  
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu okresowego nr XV z realizacji 

Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego województwa warmińsko-mazurskiego 
do roku 2025 w okresie II półrocze 2013 r.- 2015 r.”. 

 
 Emil Walendzik p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej 

korzystając z prezentacji multimedialnej omówił „Raport okresowy nr XV z realizacji 
Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego województwa warmińsko-mazurskiego do roku 
2025 w okresie II półrocze 2013 r.- 2015 r.”. 

 
Załącznik nr 4 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 5 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

6. Rozpatrzenie Raportu okresowego nr V z realizacji Regionalnej Strategii 
Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020. 

 
Emil Walendzik p.o. Zastępcy Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej 

korzystając z prezentacji multimedialnej omówił Raport okresowy nr V z realizacji 
Regionalnej Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020. 
 

Załącznik nr 6 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała Raport okresowy nr V z realizacji Regionalnej Strategii Innowacyjności 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020. 

Załącznik nr 7 
 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

Raport pod głosowanie. 
Za przyjęciem Raportu głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
7.  Rozpatrzenie informacji pn.: „Stan i perspektywy rozwoju rolnictwa 

ekologicznego w województwie warmińsko-mazurskim na tle Polski”. 
 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała przedłożoną 
informację. 

Załącznik nr 8 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał 

informację pod głosowanie. 
Za przyjęciem informacji  głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 9 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy 
miasto Olsztyn ze względu na przekroczenie poziomu dopuszczalnego pyłu PM10. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Załącznik nr 10 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 
naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie "Podziału 
województwa warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie". 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Załącznik nr 11 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sępopol na 
dofinansowanie zakupu sprzętu wielofunkcyjnego i wyposażenia niezbędnego dla 
funkcjonowania stanowiska pracy ds. miast Cittaslow w Urzędzie Miejskim  
w Sępopolu. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 12 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Łukta                   

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2016 r. zadania własnego gminy 
z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 13 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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13. Podjęcie w sprawie zatwierdzenia regulaminu Rady Społecznej Szpitala 

Psychiatrycznego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Węgorzewie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 14 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 
Zespolonego w Elblągu. 

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 15 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości  
w formie darowizny przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na rzecz Gminy 
Węgorzewo. 

 
 Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 16 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi wojewódzkiej nr 513 
odcinka drogi powiatowej nr 1151N Krosno - węzeł "Pasłęk Północ" na terenie 
Gminy Pasłęk oraz ustalenia przebiegu drogi wojewódzkiej nr 513 ulicą 
Kraszewskiego w Pasłęku. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 17 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia przez Województwo Warmińsko-Mazurskie 
367 akcji Spółki Warmińsko-Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego S.A.  
z siedzibą w Olsztynie od 42 mniejszościowych akcjonariuszy. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów oraz 

Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Załącznik nr 18 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w projekcie uchwały były oczywiste 

omyłki pisarskie, które zostały poprawione. Dodał, że radni otrzymali poprawioną wersję.  
 
 
Radca Prawny Mirosław Antoszewski nadmienił, że w §1 projektu uchwały, który 

brzmiał wyraża się zgodę na nabycie przez Województwo Warmińsko-Mazurskie nabędzie 367 
akcji spółki Warmińsko-Mazurska Agencja Rozwoju Regionalnego S.A. z siedzibą w Olsztynie 
wykreśla się słowo nabędzie i pozostaje sformułowanie wyraża się zgodę na nabycie.  

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym rady społecznej. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Załącznik nr 19 
  
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła petycja w sprawie 
Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami i zostanie przekazana do Zarządu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  
 

Radny Paweł Szliwiński zwrócił się do Zarządu Województwa z prośbą, aby Zarząd 
pochylił się nad petycją i dokonał faktycznego i rzetelnego rozeznania, rozpoznania. Zwrócił 
uwagę na zapis w ustawie o odpadach, który mówi, że Sejmik Województwa również może 
dokonać zmian w Planie Inwestycyjnym.  Dodał, że nie zamykałby drogi Sejmikowi 
ponieważ Sejmik również ma kompetencje żeby wypowiedzieć się w sprawie Planu 
Gospodarki Odpadami. 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg Towarzystwa Miłośników 

Połomu w sprawie nieprawidłowości w nadzorze nad Mazurskim Parkiem 
Krajobrazowym. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Dodał, że oczywiste omyłki pisarskie w projekcie uchwały zostały poprawione.  

 
Załącznik nr 20 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2039. 
 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 21 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2016 rok. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 22  
 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało - 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
23. Sprawy organizacyjne 

 
Przewodniczący Sejmiku przypomniał, że kolejna sesja Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego odbędzie się 27 września 2016 r. 
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24. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 

zostaną udzielone na piśmie.  
 

25. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Edward Adamczyk 
 
„Zwracam się do Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, aby  

w porozumieniu z Wojewódzkim Ośrodkiem Ruchu Drogowego podjął inicjatywę 
przygotowania uchwały Sejmiku zgodnie z którą egzaminy na kategorię AM mogłyby 
odbywać się w każdym mieście powiatowym naszego województwa. Pozwoli to na  
łatwiejsze uzyskanie uprawnień do kierowania pojazdami (motorowery). Ograniczy to 
kierowanie motorowerami bez uprawnień przez młodych ludzi. Będzie to udogodnienie, ale 
również oszczędność czasu i pieniędzy. Takie możliwości zaistniały dzięki nowemu 
Rozporządzeniu w sprawie egzaminowania osób ubiegających się o uprawnienia do 
kierowania pojazdami. Kilka Sejmików Wojewódzkich w kraju podjęło takie uchwały  
i z informacji uzyskanych od tych województw jest to duże udogodnienie  w celu pozyskania 
tego typu kategorii.” 

 
Radny Paweł Szliwiński powiedział między innymi, że w Programie Ochrony 

Środowiska Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie ma zidentyfikowanych obszarów 
szczególnie zagrożonych takich, jak m.in. miasto Korsze. Dodał, iż Program Ochrony 
Środowiska województwa został opracowany w oparciu o ustawę  o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o ocenach oddziaływania na środowisko. Zdaniem radnego sprawa udziału społeczeństwa, 
szczególnie środowiska miasta Korsze, jak i Braniewa (sprawa dotycząca pylenia składowiska 
węgla przy granicy) jest bardzo istotna. Nadmienił, że w Programie Ochronie Środowiska 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego taka sprawa powinna zostać zidentyfikowana  
i opracowana.  
 

26. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Sejmiku z dnia 28.06.2016 r. 
 

Wobec braku uwag Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

 
Za przyjęciem protokołu głosowało 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 . 

 
27. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że jest inicjatywa Klubu Radnych Polskiego 
Stronnictwa Ludowego oraz Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej w sprawie przyjęcia 
Stanowiska Sejmiku. Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Klubu Radnych Polskiego 
Stronnictwa Ludowego, p. Edwarda Adamczyka. 

 
Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, p. Edward 

Adamczyk powiedział między innymi, że w związku z licznymi interwencjami 
przedsiębiorców i mieszkańców strefy przygranicznej proponują Stanowisko Sejmiku  
w sprawie przywrócenia Małego Ruchu Granicznego między Polską, a Federacją Rosyjską na 
granicy z Obwodem Kaliningradzkim. Dodał, że radni otrzymali projekt Stanowiska. 
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Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są jakieś uwagi do projektu Stanowiska? 
 
Radny Marcin Kulasek powiedział między innymi, że Sojusz Lewicy Demokratycznej 

nie posiada Klubu natomiast odnośnie Małego Ruchu Granicznego zabierali głos  
i wystosowali apel m.in. do Marszałka Sejmu, Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji. 
Podkreślił, że Sojusz Lewicy Demokratycznej popiera projekt stanowiska i są za 
przywróceniem Małego Ruchu Granicznego. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski powiedział, że Klub Prawa  

i Sprawiedliwości zainteresowany jest całą sytuacją, która dzieje się na granicy Polski 
z Rosją, z Obwodem Kaliningradzkim. Przedstawił dane z Głównego Urzędu Statystycznego, 
za lata 2015 roku i 2014 rok: „na granicy polsko-rosyjskiej w ramach Małego Ruchu 
Granicznego w trzecim kwartale 2015 roku Straż Graniczna odnotowała 345 tysięcy odpraw 
cudzoziemców, tj. o 10% mniej niż w II kwartale 2015 roku i o 25% mniej niż  
w porównywalnym okresie 2014 roku. Szacunkowa wartość wydatków poniesionych  
w Polsce przez cudzoziemców przekraczających granice polsko-rosyjską w ramach MRG  
w trzecim kwartale 2015 roku ukształtowała się na poziomie 68 mln zł co stanowi 46% ogółu 
wydatków cudzoziemców przekraczających ten odcinek granicy. Wydatki te były o 15 % 
mniejsze niż w poprzednim kwartale i o 37,9%  mniejsze niż w trzecim kwartale 2014 roku. 
Wartość wydatków za granicą poniesionych przez polaków w ramach MRG wyniosła 104 
mln zł co stanowiło 87,1% wydatków polaków przekraczających odcinek granicy z Rosją. 
Wydatki te były niższe o 9% w porównaniu z kwartałem poprzednim”.  Podkreślił, że  
z analizy wynika, że ruch graniczny zamierał nie od momentu wycofania się z MRG, ale już 
od 2014 roku. Zdaniem radnego może to być spowodowane agresją Rosji i wojną, która trwa 
z Ukrainą. Dodał, że niezrozumiały jest medialny przekaz, który promuje PO i PSL,  
z którego wynika, że na granicy polsko-rosyjskiej wyrósł mur. Nadmienił, że tak nie jest i kto 
chce to może wyjeżdżać jak również Rosjanie mogą przyjeżdżać do Polski tylko potrzebna 
jest wiza. Podkreślił, że takie jest zdanie Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości  
i stwierdził, że będą głosować przeciwko projektowi Stanowiska. Zaznaczył, że 
bezpieczeństwo państwa jest ważniejsze niż pojedyncze interesy.  

 
Radna Teresa Krajewska podziękowała za troskę w stosunku do mieszkańców 

rejonów przygranicznych. Powiedziała między innymi, że jako mieszkanka Olecka, czuję się 
bezpieczniej w dzisiejszej sytuacji. Zdaniem radnej stanowisko Sejmiku byłoby ingerencją  
w politykę bezpieczeństwa państwa polskiego. Podkreśliła, że Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości ma stuprocentowe zaufanie do Rządu Polskiego. Dodała, że w tej sprawie 
powinna cechować jednomyślność i w związku z tym zdaniem radnej taki projekt byłby 
świadectwem tego, że Sejmik sprzeciwia się m.in. decyzji Pani Premier. Nadmieniła, że jeżeli 
bezpieczeństwo się poprawi to ten ruch zostanie przywrócony. Poprosiła o niepodejmowanie 
w tej sprawie decyzji, dodała, że jeżeli taka będzie to Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
będzie głosował przeciw. 

 
Radna Bożenna Ulewicz powiedziała między innymi, że w projekcie Stanowiska 

Sejmiku znalazły się takie sformułowania jak „liczne głosy mieszkańców województwa 
warmińsko-mazurskiego, w tym przedsiębiorców”. Zdaniem radnej są to nieprecyzyjne dane, 
ponieważ zna również liczne głosy mieszkańców, którzy są przeciwni reaktywowaniu Małego 
Ruchu Granicznego. Dodała również, że przedsiębiorcy kierowali na piśmie swoją akceptację 
takiego rozwiązania z uwagi na fakt, że między innymi w Olecku mają problemy ze 
znalezieniem pracowników do swoich firm ponieważ istnienie Małego Ruchu Granicznego 
daje alternatywne możliwości dorabiania. 
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Radny Edward Adamczyk powiedział między innymi, że należałoby w projekcie 
dodać sformułowanie „bardzo liczne głosy”. Dodał, że docierały do niego głosy osób, 
przedstawicieli firm i osób fizycznych, którzy prosili o podjęcie działań w kierunku 
przywrócenia Małego Ruchu Granicznego,  Podkreślił, że po to został on zawarty między 
Rządem Polskim, a Federacją Rosyjską, żeby ułatwiać kontakty przygraniczne. Dodał, że 
Mały Ruch Graniczny ułatwiał współpracę samorządom. Nadmienił, że nie czuje żadnego 
zagrożenia.  

 
Marszałek Województwa powiedział między innymi, że wystąpił do Ministra 

Administracji i Spraw Wewnętrznych o udzielenie informacji na temat przyczyn 
nieuruchomienia Małego Ruchu Granicznego. Dodał, że wnioskował również o to, aby ruch 
graniczny mógł powrócić do stanu wcześniejszego. Podkreślił m.in., że województwo stanowi 
partnerstwo dla Rządu, dla rozwoju gospodarczego i trudno żeby dowiadywać się  
o zamknięciu ruchu granicznego np. z mediów. Dodał, że kwestia informacji przyczyn 
powinna mieć miejsce. Zdaniem Marszałka Stanowisko Sejmiku jest wskazane dlatego, że 
analiza Małego Ruchu Granicznego trwała od czterech lat i w każdym roku były same 
pozytywy nie tylko w ujęciu gospodarczym, ale również w ujęciu naturalnych stosunków 
współpracy o charakterze kulturowym, społecznym, czy też w ujęciu zdobywania środków 
unijnych. Dodał, że wymagane jest partnerstwo żeby te projekty transgraniczne można było 
odpowiednio wykorzystać dla obu stron. Nadmienił, że każdego roku poruszana była kwestia 
poszerzenia Małego Ruchu Granicznego o takie powiaty jak chociażby Ostróda. Zwrócił 
uwagę, że prawdziwą odpowiedź jak wygląda sytuacja, czy jest ten ruch graniczny, czy go nie 
ma można znaleźć na miejscu. Podkreślił, że należy zwrócić się m.in do przewoźników, 
przedsiębiorców, strefy gastronomicznej. Dodał, że jeżeli Mały Ruch Graniczny jest 
niepotrzebny to nie będzie miał przeciwwskazań, ale zdaniem Marszałka w tym czasie 
następują wielkie straty gospodarcze.  
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść projektu Stanowiska Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie przywrócenia Małego Ruchu Granicznego między 
Polską i Federacją Rosyjską na granicy z Obwodem Kaliningradzkim z dnia 30 sierpnia 2016 
r.  

„W lipcu 2016 roku minęły cztery lata od wejścia w życie zapisów o zasadach Małego 
Ruchu Granicznego między Rządem Rzeczypospolitej Polski, a Rządem Federacji Rosyjskiej  
z 14.12.2011 roku (wejście w życie 27 lipca 2012 roku). W tym czasie setki tysięcy 
mieszkańców terenów przygranicznych pozyskało karty MRG, co wpłynęło na ożywienie 
wymiany handlowej i rozwój sektora usług, zwłaszcza w branży turystycznej. Wcześniejsze 
obawy, że skutkiem ubocznym zwiększonej przygranicznej wymiany osobowej będzie wzrost 
przestępczości szczególnie ze strony obywateli rosyjskich, okazały się bezpodstawne i nie 
znajdują potwierdzenia w faktach. Mały Ruch Graniczny spowodował znaczny wzrost 
kontaktów między mieszkańcami przygranicznych gmin, współpracę organizacji 
pozarządowych wspieranych przez program partnerstwa Polska-Litwa-Rosja oraz rozwój 
bezpośredniej współpracy samorządów przygranicznych, co sprzyja wzrostowi wzajemnego 
zaufania. 

Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego od początku popierał wprowadzenie 
MRG i stale monitorował jego efekty, co było wielokrotnie tematem wspólnych konferencji  
z udziałem władz Obwodu Kaliningradzkiego, na których  pozytywnie oceniano stan wymiany 
przygranicznej. Także właściwe służby państwowe (straż graniczna, służba celna oraz policja) 
nie sygnalizowały przez minione cztery lata wzrostu zagrożeń dla mieszkańców naszego 
regionu.  

Obecna niejasna sytuacja i decyzja o zawieszeniu MRG sprawia, że szereg powstałych, 
jak również zaplanowanych inwestycji w strefie przygranicznej jest zagrożonych brakiem ich 
realizacji. W ocenie Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego zawieszenie MRG 
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sprawia, że funkcjonowanie Programu Współpracy Transgranicznej Polska-Rosja 2014-2020 
jest zagrożona. Wstrzymanie ruchu w ramach MRG w dniu 4 lipca 2016 roku spowodowało 
bardzo wyraźne ograniczenie ruchu osobowego na przejściach granicznych z Obwodem 
Kaliningradzkim. Mieszkańcy Warmii i Mazur oczekiwali, że MRG zostanie przywrócony 
bezpośrednio po zakończeniu Światowych Dni Młodzieży, jak stało się to na granicy między 
Polską, a Ukrainą.  

W zaistniałej sytuacji biorąc pod uwagę liczne głosy mieszkańców województwa 
warmińsko-mazurskiego, w tym, przedsiębiorców, przedstawicieli władz lokalnych oraz 
parlamentarzystów z różnych ugrupowań politycznych, Sejmik Województwa Warmińsko-
Mazurskiego zwraca się z wnioskiem do Rządu RP o niezwłoczne przywrócenie Małego 
Ruchu Granicznego w pierwotnej formie wynikającej z umowy między Rządem 
Rzeczypospolitej Polskiej, a Rządem Federacji Rosyjskiej z dnia 14 grudnia 2011 roku”.  

 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

Stanowiska pod głosowanie. 
Za przyjęciem Stanowiska głosowało - 21 radnych, przeciw – 6, wstrzymało się – 0. 

 
28. Zamknięcie Sesji. 

 
Zamykając obrady XIX sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

 

              Piotr Żuchowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 

 


